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NAANTALIN VAMMAISNEUVOSTO   PÖYTÄKIRJA 

Aika: torstai 23.11.2023 klo 17.00 

Paikka: Kaupunginhallituksen saunatila  

Mika Ratilainen pj.  

Seppo Vainio vpj.  

Sini Paasikivi (poissa) 

Jussi Tähti 

Anu Saarni  

Pertti Leinonen 

Lasse Eklund  

Eira Helomaa  

Marja Suominen  

Pia Ojala  

Aija Hulsi-Tervonen  

Anna Kortelainen siht.  

 

Eija Laurila, Marika Lineri (poissa), Pekka Alm 

 
1. Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.05. Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Pia Ojala ja 

Anu Saarni 
 
 

2. Pekka Alm kertoi Fountain Housen tilanteesta ennen ja nyt. Vuokrasopimus tehty 1996. 
Nykyään kaupungin vuokrat ovat samat kaikille. Talon vuokra nousee portaittain, kunnes 
vuonna 2026 se tavoittaa nykyisen vuokratason 12,2eur/neliö. Tilalaitos ei pysty myöntä-
mään tukea vuokraajille. Jos tukea tarvitaan, se pitää hakea muualta. Talon nykyinen toi-
minta on selkeästi Varhalle kuuluvaa, kuntouttavaa toimintaa. 
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3.  Pekka Alm esitteli kaupungin Toiminta- ja taloussuunnitelmaan liittyviä rakennusprojek-
teja (liite): 
- Kalevanniemen kampus on seuraava iso projekti. Siihen on varattu n.20milj. Raken-

nus on haastava paikan korkeuserojen ja ahtauden takia. Suunnitelmat elävät vielä, 
ja vaikuttaminen esteettömyysasioissa on mahdollista. Teemme parhaamme, pysyäk-
semme ajan tasalla tässä asiassa. 

- Kaikki koulut ja päiväkodit käydään läpi 
- Rymättylän koulusta rakentuu perhetalo 
- Kalevanniemen liikuntahalli; otetaan tarjouksia liikuntahalleihin erikoistuneilta raken-

nusyhtiöiltä (tilaratkaisut jäävät pääosin heille). Tässä kohtaa pitää olla huomioimassa 
toteutuvaa suunnitelmaa liikuntarajoitteisten oppilaiden näkökulmasta. 

- Haijaisten toimintakeskus; ajatuksena on, että vanha talo myydään, ja rakennetaan 
uusi huoltorakennus. 

- Merisalin paalutus on alkamassa. Pitäisi saada käyttökuntoon 1.6. mennessä. 
- Tavastin Kilta vuokrasopimus kilpailutetaan, sen jälkeen remontti. Esteettömyyteen 

yritetään saada parannusta remontin yhteydessä. Rakennus on vanha, ja se asettaa 
omat haasteensa. 

- Taimonrannan esteetön uimaranta on ollut keskusteluissa. Aikatauluista tms. ei ole 
vielä mitään tietoa. Mika Hirvi on tässä asiassa vastaava. Keskusteltiin siitä, onko 
Taimonranta paras vaihtoehto maastonsa takia. Eija Laurila ehdotti, että vammais-
neuvosto antaa lausunnon, että esteetöntä uimarantaa kaivataan, ja jättää lopun kau-
pungin päätettäväksi, 

 
 

4. Keskusteltiin Matkahuollon avustuspisteiden vähennyssuunnitelmasta. Tultiin siihen tu-
lokseen, että Naantalin vammaisneuvoston lähettämällä lausunnolla ei ole vastaavaa 
painoarvoa. Isommat liitot kuten esim. invalidiliitto voivat lakimiestensä kautta ehkä vai-
kuttaa näin laajoihin asioihin. 
 
 

5. Varhan kuulumiset; Pj esitteli PowerPointin avulla Varhan vammaisneuvoston tilannetta. 
Lisäksi esitys pelastustoimesta. Keskusteltiin siitä, pitäisikö vammaisneuvoston järjestää 
yleisötapahtuma, johon pelastustoimi tulisi kertomaan erityisesti vammaisille liittyvistä pe-
lastautumisasioista. Naantalin opisto voisi olla tässä myös mukana. 
 

6. Keskusteltiin siitä, tarvitseeko Vammaisneuvosto toimintasäännön, toimintakertomuksen 
ja toimintasuunnitelman. Mielipiteitä oli puolesta ja vastaan. Päätettiin, että työryhmä te-
kee ehdotuksen näistä neuvostolle.  
 

Keskusteltiin myös siitä, olisiko vammaisneuvoston läsnäolo lautakuntien kokouksessa aiheel-
lista. Yksimielisesti oltiin sitä mieltä, että ainakin Kaupunkiympäristölautakunta ja Hyvinvointilau-
takunta ovat sellaisia, joiden kokouksissa olisi hyvä olla mukana. Työryhmä valmistelee esitystä 
kaupungin hallitukselle, Vammaisneuvoston läsnäolo-oikeudesta ed. lautakuntiin. 
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7. Lasse Eklund esitteli Vessapassi konseptia neuvostolle. Pohdittiin sitä, miten se saatai-
siin käyttöön useammassa Naantalin yrityksessä. Päätettiin, että työryhmä jää pohtimaan 
tätä asiaa, ja otetaan se esille tulevassa kokouksessa. 

 
 

 
8. Kevään kokousaikatauluista keskusteltiin, ja sovittiin, että päivä vaihtuisi keskiviikkoon. 

Ensimmäinen kokous on keskiviikkona 24.1.24 klo 17.00 Kreivinniityn Ylätalossa. Seu-
raavat kokouspäivät päätetään silloin. 
 
 

9. Muut asiat 
Keskusteltiin työryhmän perustamisesta Eija Laurilan aloitteesta. Työryhmä valmistelisi 
asiat varsinaiseen kokoukseen, ja se lisäisi kokousten sujuvuutta. Työryhmä koostuisi 
puheenjohtajista, Laurilasta, Linerista ja sihteeristä. Jos joku muukin jäsen haluaa mu-
kaa, on hän tervetullut. Työryhmäidea sai kannatusta, ja sen toiminta päätettiin aloittaa 
vuoden alusta. 
 
 

10. Kokous päättyi 19.25 
 

 
 Kokouksen jälkeen oli ruokailu 
 
 
 
 
 
 
 
 
__________________________________ 
Puheenjohtaja  
Mika Ratilainen 
 
 
 
Pöytäkirjantarkastajat 
 
 
_________________________ ______________________ 
Pia Ojala   Anu Saarni 
 
 
 

 


